

formed, that it would end in the absorption of the minority element. (Hear, hear). Some of the Conservative organs, indeed, had claimed that, as at the last election, the Conservative element came a majority amongst the representatives of Ontario; therefore, the Ontario Conservatives were entitled to three seats in the Cabinet, and the Reformers to but two. With reference to this he (Mr. Mackenzie) contended that this result had been obtained by its being sedulously urged upon the people that it did not matter whether a Conservative or a Reformer was elected, and that the only question with reference to a candidate should be whether he would support the Government. In this way, by the joint action of the Minister of Justice and the Premier of Ontario, the Reformers had been cheated out of a fair representation in this House.

**Hon. J. S. Macdonald**—We beat you, at all events.

**Mr. Mackenzie** said they had tried to beat him, but had completely failed. The honourable gentleman ventured to make a pilgrimage into his (Mr. Mackenzie's) county, but was compelled to beat an ignominious retreat, and his majority was twice the number of the electors, if not of the souls, in the whole constituency. (Hear, hear). He had thought it expedient to call the attention of the Liberals in the House to the manner in which they had been treated by honourable gentlemen opposite. He had never expected that the Minister of Public Works would be either the representative or the protector of the Reform party in the Cabinet; but he had expected that some decent measure of attention would have been paid to the position that was taken in the organization of the Government. Mr. Mackenzie then said he would refrain from entering on any more full discussion of the matters embraced in the address, until the papers were brought down, and again congratulated the House on the prospect we had that we should soon be not merely in theory, but in fact, a Confederation of the British North American Provinces—knit together in such a way as to promote mutual interests and to maintain the glory of our fatherland and our connection with it. (Cheers).

Paragraphs two to five were agreed to.

Paragraph six, relating to the North-West negotiations having been put—

**Hon. Mr. Holton** said there was an evident desire on the part of the House not  
[Mr. Mackenzie—M. Mackenzie.]

soigneusement les électeurs qu'il importait peu d'élire un Conservateur ou un Réformateur et que la seule question à se poser à propos d'un candidat était de savoir s'il soutiendrait le Gouvernement. C'est ainsi que, par les efforts communs du ministre de la Justice et du Premier Ministre de l'Ontario, les Réformateurs se sont vus privés d'une juste représentation à la Chambre.

**L'honorable J. S. Macdonald**: De toute façon, nous sommes les vainqueurs.

**M. Mackenzie** déclare que son parti a essayé de le vaincre, mais a complètement échoué. Le député a essayé de se rendre en pèlerinage dans son comté, mais a dû battre honteusement en retraite et sa majorité représente deux fois le nombre des électeurs, sinon des habitants de l'ensemble de la circonscription. (Bravo). Il a jugé opportun d'attirer l'attention des Libéraux de la Chambre sur la façon dont les députés du parti opposé les ont traités. Il ne s'attendait pas à ce que le ministre des Travaux publics joue le rôle de représentant ou de protecteur du parti de la Réforme au Cabinet, mais il pensait qu'une attention acceptable aurait été accordée à l'attitude adoptée au sein du Gouvernement. M. Mackenzie déclare ensuite qu'il s'abstiendra d'entamer d'autres discussions sur les points figurant dans la réponse écrite, avant que les documents ne soient déposés; il félicite à nouveau la Chambre du projet selon lequel nous devrions devenir, non pas seulement en théorie, mais en pratique, une confédération des provinces de l'Amérique du Nord britannique—liées ensemble de façon à défendre les intérêts mutuels et maintenir l'honneur de la terre de nos ancêtres, ainsi que nos rapports avec elle. (Acclamations.)

Les paragraphes 2 à 5 sont adoptés.

Ayant mis au voix le paragraphe 6 sur les négociations concernant l'acquisition du Nord-Ouest,

**L'hon. M. Holton** déclare que, de toute évidence, la Chambre ne souhaite pas prolonger